
PRoToKoŁ z xtv PoslEDZENlA
RADY PoLsKlEGo KLUBU WYśclGoW KoNNYCH

w dniu 15 grudnia 2022 roku

Posiedzenie Rady zostało otwarte o g' 12@ przez Przewodniczącego Rady PKWK - B, Pukowca, który stwierd ził, że przy obecności 6 członków
Rady, w tym 1 osoby biorącej udział w posiedzeniu zdalnie (J. Sawka) zgromadzenie jest zdolne do podejmowania uchwał' W posiedzeniu wziął również
udz|ał Prezes PKWK - Krzysztof Kierzek. Zgody na zdalny udziałJ. Sawki w posiedzeniu udzielono przez aklamację,

Przewodniczący poinformował, że M. Wyrzyk złożyła rezygnację z członkostwa w Radzie PKWK, więc obecnie jest ona B-osobowa. Prezes K. Kierzek
dodał, że w jej miejsce kandydaturę zgłosił związek jeŹdziecki, który ją wcześniej do Rady delegował, jednak w związku z trwającymi pracami nad zmianą
ustawy owk procedowanie wyboru nowego członka Rady zostało Wstrzymane.

1. Przyjęcie porzqdku obrad,

Wobec braku uwag przyjęto następującą uchwałę

UCHWAŁA NR 55
z dnia 15 grudnia 2O22roku

Rada Polskiego K|ubu Wyścigów Konnych postanawia przyjąć proponowany porządek obrad,

Za przyjęciem uchwały głosowało 6 (sześć) osób,
Za odrzuceniem uchwały głosowało 0 (zero) osób,
od oddania głosu wstrzymało się 0 (zero) osób.
Uchwała została przyjęta większością głosów.
Porządek obrad przedstawiony członkom Rady PKWK stanowi załącznik do niniejszego protokołu'

2. Przyjęcie protokołu z XIll posĺedzenia Rady,

Wobec braku uwag podjęto następującą uchwałę:
UCHWAŁA NR 56

z dnia 15 grudnĺa 2022roku

Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych postanawia przyjąć protokół z Xlll posiedzenia Rady

Za przyjęciem uchwały głosowało 6 (sześć) osób,
Za odrzuceniem uchwały głosowało 0 (zero) osób,
od oddania głosu wstrzymało się 0 (zero) osób'
Uchwała została przyjęta jednomyślnie'

3, Przedstawienie oktuolnego stdnu zddwdnsowanÍo prac nod procedowanymÍ zmianomi w przepisach dotyczqcych wyścigów konnych

r Prezes K. Kierzek;
_ Zmiana ustawy jest już W centrum legislacji i wymagany jest czas na konsultacje i być może jeszcze W tym W roku zostanie przegłosowana, o ile nie

staną na przeszkodzie zmiany dot, zmian w rozporządzeniu w sprawie regulaminu wyścigów konnych, które powinny być wprowadzone w sposób
zgodny z konstytucją imieć odzwierciedlenie w ustawie. Pojawiła się propozycja, aby część zapisów przenieść do ustawy, a resztę do np,
zarządzenia Prezesa.

- Zmian w regulaminie nie uda się wprowadzić przed sezonem 2023. Najpierw trzeba będzie zmienić ustawę owk, która jest zmieniana przy okazji
zmian w innej ustawĺe a później równolegle ze zmianą rwk do ustawy owk wprowadzone zostaną wynikające z nich zmiany'

_ Ustalono, że do opracowania zmian w rwk powołany zostanie zespół roboczy, składający się z przedstawicieli PKWK i Dep. Bezpieczeństwa
Żywności i Weterynarii MRiRW

- Najważniejsze propozycje zmian do ustawy owk:
o doprecyzowanie definicji właściciela, trenera i jeżdźca
o wprowadzenie promocji hodowli koni oraz innych zadań zleconych przez MRiRW do zakresu zadań PKWK
o powołanie kolegium sędziów i określenia jego zadań
o doprecyzowanie składu Rady (liczba osób powoływanych z poszczególnych organizacji i warunków ich powołania)
o w przypadku wakatu na stanowisku Prezesa PKWK jego obowiązki pełnić będzie członek Rady PKWK - przedstawiciel MRiRW
o doprecyzowanie wymagań dot. możliwości uzyskania uprawnień i licencji
o wprowadzenie możliwości łącznego stosowania kar
o doprecyzowanie możliwości składania odwołań od orzeczeń komisji technicznych i ponownego rozpatrywania orzeczeń przez komisje

techniczne
o Wprowadzenie 60-dniowego terminu na powołanie Rady po zmianie ustawy owk
o przeniesienie opiniowania sędziów powoływanych na sezon wyścigowy z kompetencji Rady do zadań kolegium sędziowskiego, które będzĺe

funkcjonować na podstawie jasnego regulaminu.
o
W dyskusji podkreślono, że Rada została pozbawiona jakiegokolwiek wpływu na funkcjonowanie wyścigów konnych, zwłaszcza poprzez

pozbawienie jej w 2016 roku możl|wości demokratycznych wyborów prezesów Klubu. M. Romanowski stwierdził, że mechanizm powoływania kolegium
sędziowskiego będzie prostą drogą do stworzenia wśród sędziów towarzystwa wzajemnej adoracji i ryzyka powoływania na sędziów oszołomóW. Prezes
podkreślił, że zmiana ta była spowodowana zarzutami konfliktu interesów, że sędziowie są oceniani w niejasny sposób i przez osoby, wobec których
wydają oni niebędące po ich myśli orzeczenia iważne jest, aby kolegium pracowało na podstawie dobrze opracowanego regu|aminu, któryzapobiegnie
sytuacjom, których się Rada obawia. Część członków Rady poparła zmiany dot' opiniowania sędziów, nieza|eżnie od zawsze istniejącego ryzyka
powołan|a ludzi nienadających się do pełnienia tej funkcji.
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Prezes poinformował, że pierwsze spotkan|e w spr, zmiany przepisów wstępnie ustalono na początek stycznia i poprosił, aby Rada wydelegowała
swoich przedstawicieli do zespołu roboczego ds' zmian w przepisach. Ustalono, że do prac nad zmianami w rwk i ustawie owk wydelegowani zostaną
M, Romanowski, M. Kacprzyk, J. Sawka wyśle swojego pracownika J' Zalewskiego, a B, Pukowiec wydeleguje pracownika TS' Natomiast do równoległego
działania narzecz usunĺęc|a wyścigów konnych z ustawy hazardowej, która mocno utrudnia rozwój iuniemożliwia pľomocjęwyścigów, zobowiązali się
P. Błaszczyk, M. Gołębiowski iW. Engel.

4' omówÍenie propozycji zmian w systemie opłat nd zdpisy do wyścigów konnych.

o Prezes K. Kierzek
Były wątpliwości co do możliwości różnicowania opłat za uczestnictwo w zawodach, dlatego opłaty za zgłoszenia do sezonu potraktowane zostały
jako częśĆ zarejestrowania się w PKWK, które nie jest równoznaczne z koniecznością uczestnictwa w zawodach'
Nadal nie wiadomo, jakie konkretnie zmiany w opłatach mają zostać wprowadzone, co to znaczy ''koń zagraniczny", którego właściciel według
M' Gołębiowskiego powinien płacić za jego zgłoszenie ].000 zł każdego roku,
Zmiana opłat wymagałaby zmiany rozporządzenia o opłatach pobieranych przez K|ub.
Pojawiła się wątpliwość, co z lO-krotnością opłaty za zgłoszenie konia po terminie, zgodnie z którą właściciele koni ''zagranicznych', powinni
wówczas płacić 10.000 zł
M. Romanowski zauważył, że wprowadzenie takich zmian nie powinno następować tuż przed zgłoszeniami do sezonu, kiedy zagraniczne konĺe są
już kup|one i sprowadzone do Polski. Dodał, że obciążenie właścicieli koni zagran|cznych kwotą 10.000 zł za zgłoszenie konia po 31 stycznia
spowoduje, że ani takie konie nie zostaną do wyścigów zgłoszone, nie będą startować inawet nie zostaną przywiezione do treningu w Polsce, co
spowoduje całkowity odpływ takich koni z wyścigów i pozbawi PKWK, organizatorów i trenerów korzyści z tego tytułu a także spowoduje spadek
wystarczająco obsadzonych liczby gonitw (51 takich koni w 2022 roku). Zmiana wysokości tej optaty Wymaga zmiany w ustawie owk.
Prezes K' Kierzek: Samą zmianę popiera, ale nĺe można wylać dziecka z kąpĺelą, żeby straty z tytułu odpiywu ponad 50 koni nie były równoważne
lub wyższe od zysków z podwyŹszenia opłat.
W wyniku dyskusji ustalono, że nadal propozycja M' Gołębiowskiego wymaga szczegółowego doprecyzowania mechanizmu ijego potencjalnych
skutków i na tym etapie Rada nie jest przygotowana, aby ją przegłosowywać. Pytanie, po co W ogóle jest ta zmiana, bo wygląda ona na
penalizowanie sprowadzania koni zagranĺcznej hodowli a chodzi o wsparcie finansowe polskiej hodow|i.
M. Gołębĺowski zawnioskował o przegłosowanie uchwały o podwyższeniu opłat za zgłaszanie do PKWK koni zagranicznych ze 100 zł na 500 zł.

Kończąc dyskusję Przewodniczący poprosił o przegłosowanIe, kto jest za procedowaniem zmĺany zaproponowan ej przez M. Gołębiowskiego.

UCHWAŁA NR 57
z dnia 15 grudnĺa 2022roku

Rada Polskiego K|ubu Wyścigów Konnych wnioskuje o podwyŹszenie opłat za zgłaszanie do PKWK koni zagranicznych ze 1.00 zł na 500 zł

Za przyjęciem uchwały głosowały 3 (trzy) osoby,
Za odrzuceniem uchwały głosowały 4 (cztery) osoby,
od oddania głosu Wstrzymało się 0 (zero) osób'
Uchwała została odrzucona jednomyślnie'

5, Przedstawienie propozycji plonu gonitw no sezon wyścigowy w 2023 roku

B' Pukowiec: TS idzie w kierunku utrzymania propozycji z zeszłego sezonu, które wg niego sie sprawdziły. Współpracuje przy tym z organizatorami z
Wrocławia i Sopotu, aby p|any były jak najlepiej dopasowane pod kątem eliminowania zdublowanych mitingów i pokrywania się atrakcyjnych
gonitw' Postulaty środowiska, zgłoszone podczas spotkania zorganizowanego przez Turf Club Służewiec, częściowo zostaną uwzględnione,
częściowo nie, jako uznane za niekorzystne lub niezgodne z założeniami TS do sezonu.
Prezes K. Kierzek:
Planuje rozszerzyć, w Warszawie liczbę gonitw eksterierowych, jako rozwinięcie programu hodowlanego dla tej grupy koni, jednak pod warunkiem,
że ich finansowanie nie zmieni podziału podstawowej puli nagród i proporcji liczby gonitw między rasami i będzie zagwarantowane z zewnętrznego
źródła, czyli z KOWR, Brak zainteresowania tymi gonitwami spowoduje, że będą one po prostu spadały' Będzie to szło bardziej w kĺerunku po|skich
linii hodowlanych koni arabskich.
20% puli nagród przy kaŹdej otwartej gonitwie powinno trafiać na konie polskiej hodowli' Czyli nie wyłączenie 20% z całej puli w sezon|e na
gonitwy zamknięte, ale 20% z puli każdej gonitwy powĺnno być przeznaczonych dla koni polskiej hodowli' Ma to wyeliminować lub zmniejszyć
liczbę zamykanych gonitw. Trzeba określić liczbę miejsc, które będą dodatkowo nagradzane'
Niewykorzystane środki trafiałyby na dedykowany fundusz wsparcia polskiej hodowli, utworzony przez organizatora - sposób wykorzystania do
ustalenla.
Te dodatkowe 20% nie byłoby wliczane do sum wygranych przez konie, uwzględnianych w statystykach wyścigowych - to podstawowy minus tego
typu nagrody.

W. Engel _ premiowanie 5 pierwszych polskich koni, niezależnie od zajętego miejsca, jest antyselekcyjne. Powinno ono obejmować tylko konie,
które zajęły miejsce np. w pierwszej piątce, bo chodzi o nagradzanie koni najlepszych.

Dyskutowano nad mechanizmem, który powinien być prosty i przejrzysty, mieć charakter promocyjny, czyli możliwy do zapisania w
programie wyścigowym. Trzeba wypracować mechanizm przyznawania 2o% nagrody i co z tymi pieniędzmi, jeśli żaden po|ski koń nie zajmie płatnego
miejsca, np. przechodzenie tych pieniędzy na następną gonitwę tej samej grupy W formie kumulacji, co miałoby dużą wartość marketingową.
Niezależnie od mechanizmu, musi on być możliwy do pokazania w programie gonitw i wprowadzenia w systemie informatycznym organizatora.
- Konieczne okazało się wprowadzenie zmiany dot. dodatkowych nagród hodowlanych fundowanych przez PKWK, poprzez zmianę sposobu

dystrybucji środków: n|e wypłata nagrody hodowcom, aĺe np. zrefundowanie kosztów treningu, zakupu nasienia ogierów itp.
o B' Pukowĺec:
_ Nie planują zwiększania |iczby dni wyścigowych.

- Prace nad planami wyścigowymi jeszcze trwają.
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a Na pytanie M. Kacprzyka, czy PKWK i TS w ogóle oczekują wsparcia merytorycznego przy tworzeniu planu gonitw, ponieważ dzisiaj miały być one
dyskutowane, ale żaden projekt nie został Radzie przedstawiony, Prezes K. Kierzek zadeklarował, że chciałby przed jego zatwierdzeniem uzyskać
kierunkową opinię Rady. Poprosił o opinię, które gonitwy powinny zostać zamknięte lub otwarte.

6, Sprowy różne.

o M' Gołębiowski:

- Czy próba selekcyjna zapisana w ustawie owk jest w jakiś sposób realizowana i czy w jakiś sposób można podkreślić, że próba selekcyjna dla koni
polskich jest realizowana w wyścigach - czy poprzez wyścigi w ogóle to realizujemy? Te 20% można podciągnąć pod próbę selekcyjną. Gdzie można
wyczytać, że te działania mają charakter selekcyjny? Dla niego sam wyścig jako taki nie koniecznie jest próbą selekcyjną, czyli wygrał/przegrał, To
działanie 20% powinno być określone jako premia hodowlana wynikająca z próby dzielności.
Prezes K. Kierzek - wyścigi konne z definicji zawartej w ustawie są próbą dzielności, mającą na celu wyłonienie najlepszych koni wyścigowych' Jeśli
M' Gołębiowski zaproponuje konkretny zapis, jak ma być to ujęte, to taki zapis wprowadzi.

_ Czy planowane jest ujęcie w Żo23 roku gonitw dla koni półkrwi?
B. Pukowiec: TS nie planuje organizowania takich gonĺtw.
J' Sawka: Wrocław także takich gonitw nie planuje, natomiast jest gotowy wynająć tor pod organizację takich i innych gonitw (np. hucułów,
kogutów czy psów) każdemu, kto zdecyduję się za wynajem toru zapłacić.

_ Czy, mimo wyniku głosowania Rady, prace nad podwyższeniem opłat za zgłoszenia koni do PKWK będą nadal prowadzone, W tym na 2023 rok?
Prezes PKWK: Jeśli Rada ma takie życzenie, to oczywiście, ale na 2023 rok nie ma to szansy, ponieważ nie zdąży się wprowadzić stosownych zmian
do ustawy owk

o M. Kacprzyk:
_ Czy Prezes PKWK mógłby na etapie przyznawania licencji sprawdzać zatrudnienie obcokrajowców spoza UE, konkretnie jeźdźców, którzy

zatrudnĺani są w Polsce?
Prezes PKWK: Klub nie ma takich ustawowych uprawnień, gdyż przyznawanie licencji jest obwarowane konkretnymi warunkami, zapisanymi w
ustawie owk. Możliwość wprowadzenia jakiejkolwiek kontroli tego typu Wymaga skonsultowania się z prawnikami.

_ Czy PKWK zamierza wspierać gonitwy skakane także w Warszawie?
Prezes: Tak, ale oczywiście proporcjonalnie w stosunku do Wrocławia.

o J. Sawka:
_ Jak co roku Wystąpi do PKWK o 330 tyś' dofinansowania na gonitwy skakane, 100 tys, zł na gonitwy uczniowskie oraz 44 tys. zł na nagrody

sponsora, razem 440 tys. zł netto.
_ Wszystkie gonitwy otwarte we Wrocławiu,
o Prezes K. Kierzek:

- Rezygnacja M' Wyrzyk z członkostwa w Radzie uzasadniona została przez nią jako efekt braku jakichko|wiek działań mających na celu realizację
tego, nad czym Rada pracowała, co jest nĺezgodne z prawdą, ponieważ od kilku miesięcy m.in. w tej sprawie odbył wie|e spotkań w MRiRW,
sprawa zmianyprzepisówjestcałyczasprocedowana,aletoniejestmożliwezdnianadzieńijesttrudnelegislacyjne'

- Pojawił się natomiast niedawno nĺeformalny przedstawĺciel młodych jeżdźców, który przedstawił konkretne, ciekawe iwyważone propozycje dot'
wsparcia treningu, szkoleń i ogólnie funkcjonowania w środowisku młodych jeźdźców' Jedna z poruszonych kwestii, to niedosyt w zapisywaniu ich
do gonitw, Prezes poprosił o zastanowienie się, w jaki sposób można zwiększyć częstotliwość obsadzania młodych jeżdźców w gonitwach, aby
zdopingować ich do pracy i zwiększyć możliwość zarobku'
M, Kacprzyk: Konieczne jest postawienĺe na edukację, moż|iwość uczestniczenia w treningach na terenie toru, poprawa fizycznego przygotowania
do gonitw i technicznego poziomu jazdy' lnna możliwość, to zapisywanie ich do gonitw handikapowych, które są d|a nich bezpieczniejsze' Powinno
się ich organizować wĺęcej, Zaletą gonitw handikapowych jest możliwość aktualizowania przez organizatorów ich warunków co 3 miesiące, co daje
im więcej elastyczności. W' Engel zauważył, że podczas spotkania Turf Clubu całe środowisko poparło zwiększenie liczby gonitw handikapowych,

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący podziękował zebranym i zamknął posiedzenie, Następne wstępnie zaplanowano na drugą
połowę stycznia 2023 roku'

Na tym protokół zakończono' Protokół sporządzono na zlecenie Przewodniczącego Rady Polskiego Klubu Wyścigów Konnych, na podstawie
nagrania z przebiegu posiedzenia

t Przewodniczqcy Rady PKWKL. Bogdan Pukowiec

2. Michał Romanowski - - Z- ca Przewodniczqcego Rady PKWK

3. lerzy Sawka Rady PKWK

Lista obecnvch na posiedzeniu:

1' BłaszczykPrzemysław
2. Engel Władysław
3. Gołębiowski Mariusz
4. Kacprzyk Maciej
5. Pukowiec Bogdan

6. Romanowski Michał
7. Sawka Jerzy
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